
20. august 2011 EM 2011/
 

Med henvisning til  § 37 i  Inatsisartuts  forretningsorden vil  jeg hermed 
fremsætte følgende spørgsmål til Naalakkersuisut.

1. I hvilke bygder og yderdistrikter, har KNI lavest omsætning?
2. Med henvisning til implementeringen af nye drift og 

forretningsmetoder, vil jeg høre, hvordan KNI har tænkt sig at 
sikre servicen af bygder og yderdistrikter, således serviceniveauet 
der ikke bliver dårligere?

3. Har man aktuelle planer om at ændre på KNI Pilersuisoq’s 
forretningsstrategi? Såfremt man i givet fald har sådanne planer, 
hvornår er disse så planlagt til at skulle ske?

4. Initiativer ift. tilpasning af forretningsstrategi, vil dette resultere i 
afskedigelse af personale?

5. KNI har offentliggjort et overskud på over 100 mio.kr. Med 
henvisning til behandling af en ny serviceaftale mellem KNI og 
Naalakkersuisut vedrørende serviceringen af bygder og 
yderdistrikter, vil jeg høre, om der er aktuelle planer og hermed 
også økonomi til at forbedre  serviceringen af disse steder?

6. Såfremt der i modsat fald ikke er aktuelle planer, hvad vil man så 
bruge overskuddet til?

(Medlem af Inatsisartut Olga P. Berthelsen, Inuit Ataqatigiit)

Den 18. august udsendte KNI en pressemeddelelse med en melding om, at man 
agter at neddrosle serviceniveauet i de bygder, hvor omsætningen er lavest. 
Denne udmelding er ikke betryggende og specielt ikke for de mennesker der bor 
disse steder. I mange år har der gentagne gange været klager over KNI’s 
serviceniveau forskellige steder fra. Selvfølgelig er det gode årsresultat et godt 
resultat, der også kan være med til at give et godt grundlag til at forbedre 
serviceniveaet rundt omkring på kysten. Derfor vil jeg gerne have en klar 
melding fra Naalakkersuisoq for Trafik om, hvordan han stiller sig ift. 
serviceniveauet i bygder- og yderdistrikterne.

Bestyrelsesformanden for KNI meldte nemlig ud, at Pilersuisoq skal ændre på 
sine forretningsmetoder. I de seneste år har man skåret kraftigt ned på antallet 
af medarbejderne, hvilket også har ført til, at antallet af ledige er blevet flere 
forskellige steder. Bestyrelsesformanden meldte endvidere ud, at initiativerne ift. 
virksomhedens tilpasning, ikke er tilendebragt endnu.



I sit svar til en § 37 spørgsmål (nr. 2011-135) skrev Naalakkersuisoq for Bolig, 
Infrastruktur og Trafik, at KNI formår at opfylde de betingelserne der er fastsat i 
serviceaftalen ift. serviceringen af bygder og yderdistrikter.  

Med henvisning til Naalakkersuisut’s udmelding om at der ikke vil ske 
serviceforringelser, har vi hermed fremsat herværende spørgsmål til 
Naalakkersuisut.


